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USA/ČÍNA: Vysoký predstaviteľ Pentagonu, generálmajor Cameron Holt, ktorý predtým
pôsobil ako poradca ministra vzdušných síl USA, ostro kritizoval systém vojenskej podpory
krajiny a porovnal ho s podobným systémom v Číne.

Píše to americká vojenská publikácia „The Drive“.

Dôstojník vzdušných síl zodpovedný za všetky aspekty uzatvárania zmlúv vydal ostré varovanie pred
prudko rastúcim obstarávaním obrany v Číne, výsledkom čoho je, že čínska armáda teraz získava
nové vybavenie päť až šesťkrát rýchlejšie ako Spojené štáty:

„Pentagon naliehavo potrebuje prehodnotiť svoj prístup k nasadzovaniu nových zbraní,
keďže sa zdá, že Čína čoraz viac súťaží o vedúce postavenie vo vývoji všetkých druhov
vyspelých vojenských technológií ako súčasť svojej širšej snahy stať sa prvou
strategickou mocnosťou.“

Generál po svojom verejnom prejave opustil post poradcu ministra vzdušných síl.

Holt tvrdí, že okrem obrovskej rýchlosti, s akou dokáže Peking získavať nové zbrane, sú Číňania vo
všetkých vojenských aspektoch oveľa efektívnejší ako Američania.

Jeho citát:

 „Pri parite kúpnej sily minú asi 1 dolár oproti našim 20 dolárom, aby získali rovnakú
príležitosť. Prehráme, ak nedokážeme prísť na to, ako znížiť náklady a zvýšiť rýchlosť v
našich obranných dodávateľských reťazcoch.“

Podľa Holta je veľkým problémom neschopnosti USA vyrovnať sa Číne v tejto oblasti to, že americký
vojenský zásobovací systém, pokiaľ ide o obranné vybavenie, logistiku a podporu, je pomalý a
ťažkopádny.

Generál tvrdí, že v súčasnom americkom modeli sú oneskorenia budované od začiatku, s bolestne
pomalým procesom schvaľovania rozpočtu pre každú fázu programu, od formálnych požiadaviek až
po náklady na údržbu a životný cyklus. To znamená, že v ktorejkoľvek fáze daného programu môžu tí,
ktorí kontrolujú rozpočty, zasiahnuť a potenciálne zvrátiť smer a rýchlosť programu v závislosti od
toho, ako si myslia, že by sa mali prideľovať prostriedky. Aj keď sa napríklad program vyzbrojovania
v počiatočných fázach pohybuje rýchlo, neskoršie rozhodnutia o financovaní môžu v skutočnosti
zabrániť tomu, aby sa dostal do armády čo najrýchlejšie.

A aj keď je Kongres rád, že pridelí určitú sumu financií na nový program, Pentagon si zachováva
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schopnosť prerozdeliť finančné prostriedky, čo možno bráni potenciálu pre sľubný nový vývoj na
pokračovanie financovania zastaraných programov.

Citát:

„V konečnom dôsledku bude proces verejného obstarávania v oblasti obrany v USA
pokračovať pomaly a bez zhonu, kým sa nezavedie vojenská reforma. Súčasný systém je
zastaraný. Vyšiel z bezpečnosti z obdobia studenej vojny a predstavuje úplne iný súbor
hrozieb a výziev. V dnešnom prostredí nás to absolútne zabije. Čína bola schopná
akceptovať súčasnú realitu, ktorej sa americký systém doteraz nedokázal prispôsobiť.“

Americkí vojenskí analytici sa zhodujú, že USA strácajú s Čínou v oblasti kybernetických schopností,
technológií a umelej inteligencie.

Podľa expertov Spojené štáty nebudú schopné poraziť Čínu v najbližších 15-20 rokoch.

Čína dokázala, že je lídrom v špičkových vojenských technológiách, zatiaľ čo Spojené štáty americké
uviazli vo veľmi drahých, pomaly sa pohybujúcich programoch, ako je stíhačka F-35.

Američania sa obávajú, že vojenská dominancia Číny nevyhnutne povedie k stretu so Spojenými
štátmi.
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